



Abdullah Alkobraish

Chief Internal Audit Officer
Saudi Arabian Military Industries (SAMI)

EXECUTIVE BIOGRAPHY

With a distinguished career in internal audit and governance, Abdullah Alkobraish serves as the Chief Internal Audit Officer at Saudi Arabian Military Industries (SAMI). In this role, he leads the organization's internal audit function, ensuring a robust framework of assurance, risk management, and compliance. His strategic oversight enables SAMI to uphold the highest standards of accountability, operational efficiency, and corporate governance.

Alkobraish is recognized for transforming audit functions into world-class assurance and advisory units that drive value creation. His leadership fosters a culture of continuous improvement, embedding risk-based decision-making across the organization. Under his leadership, the internal audit department has evolved into a proactive, value-driven function. Alkobraish has successfully implemented a risk-based audit framework, ensuring that Internal audit is not just a compliance function but a key enabler of business excellence.

Prior to joining SAMI, he was the Chief Audit Executive at Saudi Arabia Railways (SAR), where he played a pivotal role in strengthening internal controls and governance structures.

Beyond his executive responsibilities, Alkobraish is an active contributor to corporate governance, serving on multiple boards, audit and risk committees. His expertise in risk assessment, financial oversight, and regulatory compliance has been instrumental in revitalizing strategies and ensuring organizations achieve their mandates effectively.

Abdullah holds a Master degree In Business Administration From Middle Tennessee State University and bachelor degree In Accounting from King Saud University with various leadership and management certificate.

SAMI was established in May 2017, as a wholly owned company of the Public Investment Fund (PIF) working under the directives outlined in the Saudi Vision 2030. Aiming to be among the top 25 defense industries companies in the world by 2030, SAMI plays a significant role in contributing to the localization of 50% of the Kingdom's defense spending, a key target of Saudi Vision 2030. SAMI combines the latest technologies and the best national talents, with the aim of developing innovative defense products and services of global specifications across its five business divisions: SAMI Aerospace, SAMI Land, SAMI Sea, SAMI Defense Systems, and SAMI Advanced Electronics. It also focuses on increasing exports and bringing International investment to the Kingdoms defense industries sector.

[Saudi Arabian Military Industries \(SAMI\)](#)



عبدالله الكبريش

الرئيس التنفيذي للمراجعة الداخلية
الشركة السعودية للصناعات العسكرية (SAMI)



السيرة الذاتية التنفيذية

شركة SAMI، إحدى شركات صندوق الاستثمارات العامة، تأسست في مايو 2017م، تعنى بتطوير ودعم الصناعات الدفاعية في المملكة العربية السعودية وتعزيز اكتفائها الذاتي، وتلعب دوراً رئيسياً للمساهمة بتوطين 50% من إنفاقها الدفاعي ضمن أبرز مستهدفات رؤية السعودية 2030، وتطمح لتكون ضمن أفضل 25 شركة في هذا القطاع على مستوى العالم.

تستند الشركة إلى أحدث التقنيات وأفضل الكفاءات الوطنية بهدف تطوير منتجات وخدمات دفاعية مبتكرة بمواصفات عالمية، وذلك من خلال وحدات قطاعاتها الخمس الرئيسية، وهي: الأنظمة الطيران والفضاء، والأنظمة الأرضية، والأنظمة البحرية، والأنظمة الدفاعية، والإلكترونيات المتقدمة. وتركز الشركة على الإسهام في زيادة الصادرات، واستقطاب الاستثمارات الأجنبية إلى قطاع الصناعات الدفاعية الوطني.

يتمتع عبدالله الكبريش بمسيرة مهنية متميزة في مجال المراجعة الداخلية والحوكمة، حيث يشغل منصب الرئيس التنفيذي للمراجعة الداخلية في الشركة السعودية للصناعات العسكرية (SAMI). ومن ضمن إطار مسؤولياته قيادة إدارة المراجعة الداخلية في الشركة حيث ساهم باعتماد إطار وهيكلية عمل راسخة بهدف تفعيل المنظومة الرقابية ممثلة في خط الدفاع الثاني مثل إدارة المخاطر والامتثال. وتساهم مهاراته وخبراته في مجال الإشراف والمراقبة الاستراتيجية، في تمكين شركة SAMI، لتبني أعلى معايير المساءلة والكفاءة التشغيلية والحوكمة.

حقق الكبريش إنجازات بارزة على مستوى مسؤولياته ومهامه في شركة SAMI، حيث نجح في قيادة التحول لإدارة المراجعة الداخلية والأقسام التابعة إلى وحدات استشارية عالية المستوى ذات قيمة مضافة. حيث ساهم أسلوبه ونهجه القيادي في تعزيز ثقافة التحسين والتطوير المستمر، وترسيخ عملية اتخاذ القرارات القائمة على المخاطر في جميع أنحاء الشركة. أيضاً تحت إشرافه شهدت إدارة المراجعة الداخلية تطورات واسعة لتصبح إدارة تتميز بدور استباقي تستند إلى قيم راسخة. كما نجح أيضاً في تطبيق إطار عمل للمراجعة قائم على تقييم المخاطر والقيمة المضافة، لضمان أهمية ودور المراجعة الداخلية، كونها لا تعتبر مجرد وظيفة امتثال، بل عامل رئيسي في تحقيق التميز في الأعمال.

قبل انضمامه إلى شركة SAMI، شغل الكبريش سابقاً منصب الرئيس التنفيذي للمراجعة الداخلية في الشركة السعودية للخطوط الحديدية (سار)، حيث لعب دوراً رئيسياً في تعزيز عمليات المراجعة الداخلية والهيكلية الإدارية. إلى جانب مسؤولياته التنفيذية، يساهم الكبريش بفعالية في مجال حوكمة الشركات، حيث يشغل عضوية العديد من مجالس الإدارة، ولجان المراجعة والمخاطر. وقد ساهمت خبرته في تقييم المخاطر والرقابة المالية والامتثال، بشكل فعال في تنشيط الاستراتيجيات وضمان تحقيق الشركات لأهدافها الاستراتيجية.

يحمل عبدالله شهادة الماجستير في إدارة الأعمال من جامعة ولاية تينيسي الوسطى ودرجة البكالوريوس في المحاسبة من جامعة الملك سعود، إلى جانب حصوله على عدة شهادات أكاديمية في مجالات القيادة والإدارة.

[Saudi Arabian Military Industries \(SAMI\)](#)